
Tsja, passend onderwijs, dat klinkt goed, wie wil er geen onderwijs dat voor elk individu 
volledig op maat is. In het kader van inclusief onderwijs, adaptief onderwijs, weer samen naar 
school etc. heb ik heel wat landen bezocht om te achterhalen hoe zij met deze problematiek 
omgaan. Groot verschil met de Nederlandse situatie is steeds het onderwijs budget. Dat is in 
Nederland niet bepaald hoog. Nu wil onze regering een nieuw systeem invoeren maar voordat 
het zover is wordt er eerst een bedrag bezuinigd (€300000000), als je het alleen al leest een 
ongelooflijk bedrag. Daarnaast wordt prestatiebeloning ingevoerd wat meer dan 
€250000000,00 gaat kosten. Hiervoor bestaat geen financiële dekking. Om dit toch uit te 
voeren wordt het gat gedicht met een bezuiniging op passend onderwijs.  In het huidige 
systeem werken 5 á 6 duizend ambulante begeleiders. Bij passend onderwijs krijgen zij geen 
garantie dat zij in dit nieuwe systeem aan het werk kunnen blijven. Allereerst wordt er 55% 
op hun budget bezuinigd maar dit geld gaat ongeoormerkt naar de samenwerkingsverbanden. 
Die kunnen beslissen wat zij er mee gaan doen. Geen enkel samenwerkingsverband is 
verplicht ambulante begeleiders in dienst te nemen. In het slechtste geval kunnen er dus 5 á 6 
duizend ambulante begeleiders werkeloos worden. Wellicht is het toch goed dat de regering 
een rekensommetje maakt hoeveel dat per jaar zal kosten aan uitkeringen. Deze ambulante 
begeleiders zijn over het algemeen zeer ervaren onderwijsmensen die een ruime ervaring 
hebben in lesgeven in regulier en speciaal onderwijs. De afgelopen jaren is er financieel 
enorm in geïnvesteerd in nascholing, coaching, voorlichtingen etc  van deze groep. Deze schat 
aan ervaring en expertise dreigt nu verloren te gaan. De minister beweert dat je met zoveel 
ervaring makkelijk weer aan de slag komt, waarom dan geen automatische overheveling van 
deze specialisten naar de samenwerkingsverbanden? Dan is de expertise toch gewaarborgd?
Tevens blijft de minister bij hoog en laag volhouden dat het regulier onderwijs verschoont 
blijft van deze bezuinigingen. Maar dat reguliere onderwijs krijgt wel te maken met veel meer 
zorgleerlingen. In het VO spreekt de minister over 20% leerlingen met lichte of zware zorg. 
Wellicht is hier ook de grote groep dyslecten en leerlingen met dyscaculie in verdisconteerd. 
Misschien kunnen deze cijfers genuanceerd worden, misschien kan er duidelijk worden 
gemaakt waaruit deze 20 % bestaat (10% in het p.o.) Als we bezuinigen, zijn deze leerlingen 
er dan ineens niet meer? Is het probleem dan opgelost? Als je ze niet indiceert, zijn ze dan niet 
meer zichtbaar. Hier steekt der minister en haar meestemmers als een struisvogel de kop in 
het zand. Overigens krijgen de samenwerkingsverbanden straks nog maar 45 % van het 
huidige rugzakdeel dat nu naar ambulante begeleiding gaat. De gehele ambulante begeleiding 
wordt hiermee feitelijk in diskrediet gebracht. De minister gebruikt kretologie zoals; Niet 
altijd wordt het geld goed besteed, niet alle ambulante begeleiders zijn voldoende specialist en 
in wat voor een bewoordingen dan ook.
Daarnaast wordt het veel duurder voor de samenwerkingsverbanden om leerlingen nog te 
kunnen verwijzen naar wat er nog over is van het speciaal onderwijs.
Deze minister en haar woordvoerders van de regeringscoalitie staan niet open voor 
argumenten en willen alleen maar doorvoeren wat nu eenmaal afgesproken is. Daar ben ik 
heel helder in, zegt de minister veelvuldig. Tevens is er haast bij de invoering van deze 
beleidsplannen zodat ambulante begeleiders nog tijdig in het risico draagend deel van de 
formatie kunnen worden geplaatst. Ze mochten eens een jaar te lang op de loonlijst staan.
Mijn oorspronkelijke enthousiasme voor passend onderwijs is geheel teniet gedaan nu ik een 
enorm onderwijs fiasco voorzie. Op de onderwijsmanifestatie van woensdag 9 februari hoorde 
in nog een van de sprekers zeggen dat hij hoopte over een aantal jaren geen parlementaire 
enquete hoefde mee te maken waarin het failliet van het passend onderwijs zou worden 
onderzocht. Inderdaad, laten we die parlementaire enquete maar vast starten wegens 
onbehoorlijk bestuur van het huidig ministerie van onderijs!!!
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